
PROTOKÓŁ Nr XLIII/2014

z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 30 maja 2014 r. od godziny 1300 do 1550 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego

w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

Wiesława Krasocka – Sekretarz MiG,

Alina Chełkowska– Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Adam Smełsz – informatyk,

Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku,

Marcin Radeberg-Skorzysko – Kierownik Biura ds. zagospodarowania przestrzennego.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku.

Inni goście:

Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

Barbara Wicher – prasa – Wieści Wyrzyskie,

Dorota Bonzel – dziennikarz Gazeta Nadnotecka,

Dominika Łoboda – Tygodnik Nowy,

Barbara Piorunowska – Prezes TPW w Wyrzysku,

Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Jan Marek Pikulik – radny Rady Powiatu w Pile,

Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku,

Thabit A. Sinjab – Dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z o.o.,
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Paweł Michalski – Dyrektor LGD ,,Krajna nad Notecią”

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr

3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2014 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wyrzysk na lata 2014-2023,   

3) udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Pilskiemu  na  eksploatację  stałego  łącza  

transmisji danych do Systemu Centralnej Ewidencji Pojazdów i Kierowców CEPIK, 

4) udzielenia  pomocy  finansowej  Miastu  Piła  na  prowadzenie  działań  w  zakresie  

profilaktyki dla osób nietrzeźwych,  

5) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w związku z podjęciem 

uchwały nr XXXVI/329/2013 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 listopada 2013 

roku w sprawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Wyrzysk.

    9.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.

    10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

            oraz odpowiedziach na te interpelacje.

    11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

    12. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

    13. Wolne głosy i wnioski.

    14. Zakończenie obrad.
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Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj.

93,3% ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki  sekretarza  obrad  zgodnie  z  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  objął  radny,  Pan

Krzysztof Bartkus.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  do  przesłanego  porządku  obrad  są  uwagi  bądź  propozycje

zmian?

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie nad przyjęciem porządku obrad

sesji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, przy poparciu 14 głosów „za” przyjęła porządek obrad.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo był dostępny do wglądu w biurze

Rady,  a także przed Sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się z jego treścią.  W związku z

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z XLII sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 29 kwietnia 2014 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie  międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XLII sesji w dniu 29 kwietnia 2014 r. stanowi

załącznik nr 4.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w danym zakresie?

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  powiedział,  że  Jego  pytanie  odnosi  się  do  informacji  w  punkcie
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posiedzenia Rad Nadzorczych i Zgromadzenia Wspólników gminnych spółek komunalnych  gdzie

widnieje zapis: ,,W dniu wczorajszym odbyły się się posiedzenia Rad Nadzorczych i Zgromadzenia

wspólników  gminnych  spółek  komunalnych.  Rok  2013  nasze  spółki  zakończyły  nieznacznym

zyskiem, który został przeznaczony na pokrycie strat z lat ubiegłych”. W związku z tym zapisem

radny chciał od Pani Burmistrz uzyskać więcej informacji na dany temat.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Maria  Bratkowska  powiedziała,  że  Spółka  WTBS  w  związku  z

pozyskanymi środkami ze zbycia nieruchomości pod zabudowę CPN-u zakończyła rok z zyskiem w

wysokości  135.556  złotych.  Natomiast  straty  z  lat  ubiegłych  wynoszą  275.953  złote  i  stąd

przeznaczenie zysku na pokrycie strat z lat ubiegłych no i jeszcze 140 tys. strat z lat ubiegłych

zostanie do pokrycia i czeka ich ciężka praca żeby z tym sobie poradzili. Spółka PWiK zakończyła

działalność  w ubiegłym roku z  zyskiem w wysokości  10.375  złotych,  a  strata  z  lat  ubiegłych

wynosiła 11.908 złotych, także przeznaczenie zysku na pokrycie strat z lat ubiegłych jest zasadne i

zostanie im do pokrycia z starych strat niecałe 2 tys. złotych. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że jednym z punktów sprawozdania jest posiedzenie

Zgromadzenia  Związku  Międzygminnego  Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi

gdzie  głównym tematem było  przedstawienie  koncepcji  budowy PSZOKów. W związku z  tym

radny zadał  pytanie  jaka  propozycja  wpłynęła  ze strony Pani  Burmistrz  i  radnego Pana Józefa

Jasika jeżeli chodzi o Gminę Wyrzysk?

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Maria  Bratkowska  powiedziała,  że  na  zgromadzeniu  została

przedstawiona  koncepcja  opracowana  przez  specjalistyczną  firmę.  Koncepcja  posadowienia

PSZOK-ów  czyli  Punktów  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych,  które  są  docelowo

obowiązkowe  do  posadowienia  i  byłoby  najlepiej  żeby na  obecny  stan  związku  były  cztery  i

obsługiwały kilka gmin. Najlepiej  wyposażony PSZOK znajdowałby się w Pile, a w Wyrzysku,

Wieleniu i Jastrowiu byłby pozostałe PSZOK-i i obsługiwałyby jak w Naszym przypadku Wyrzysk,

Wysokę,  Miasteczko i  Białośliwie.  Następnie Pani  Burmistrz  powiedziała,  że na Zgromadzeniu

spotkali się z krytyką Burmistrza Pana Madeja, że PSZOK-i miałyby się znaleźć w tych gminach, z

których pochodzą członkowie Zarządu co jest  zupełną fikcją dlatego,  że otrzymane zostało już

gotowe  opracowanie  firmy,  która  prowadzi  takie  analizy  dla  wielu  innych  gmin  i  związków.

Posadowienie  lokalnych  punktów  odbioru  odpadów  komunalnych  to  jest  kwestia  dalszych

opracowań i rozmowy prowadzone będą z burmistrzami i wójtami co do potrzeby ile ich ma być

oraz propozycji posadowienia danych punktów ale jest to przyszłość ponieważ firma nie zgłaszała

się z indywidualnymi ustaleniami dla każdej gminy. Jeżeli chodzi o PSZOK-i to co do miejsca

jeszcze żadnych rozmów nie było, w którym miejscu w danej gminie konkretnie miałoby to być. To

jest kwestia najbliższych miesięcy, w których gminach i miejscach miałaby się one znaleźć. Pani
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Burmistrz dodała,  że ostatnio kiedy mówiła o PSZOK-ach to podkreśliła,  że w gminie dobrym

miejscem na posadowienie takiego PSZOK-u byłby były zakład w Osieku nad Notecią Winerberger

ale założenia, że tam potrzeba placu utwardzonego 3 tys. metrów to teren takiego zakładu przerasta

potrzeby.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  była  na  terenie  tego  zakładu  z

przedstawicielami właściciela nieruchomości oraz oglądała te obiekty. Musi to być miejsce dogodne

na dojazdy również i dla pozostałych gmin, które miałyby być przez ten PSZOK obsługiwane. 

Radny,  Pan Józef  Jasik  powiedział,  że  chciałby przedstawić  dodatkowe informacje  z  odbytego

Zgromadzenia  Związku  Międzygminnego  Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi.

Radny powiedział,  że  Punkty  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  są  to  urządzenia  i

obiekty, które mają służyć uzupełnieniu całego systemu obrotu i zbiórki odpadów komunalnych.

Planowane są cztery PSZOK-i w całym Związku Międzygminnym z czego jeden na terenie gminy

Wyrzysk.  Taki  PSZOK  jawi  się  tym,  że  jako  konstrukcja  budowlana  poza  tym,  że  wymaga

określonego terenu w wielkości 3 tys. metrów to musi mieć zabezpieczone dostawy wody i prądu

oraz drogi dojazdowe dla dojazdu ciężarówek wielotonowych. Musi być zapewnione ileś godzin

pracy i tam będą zatrudnione osoby jako pracownicy PSZOK-u oraz oświetlenie, monitoring jak i

również urządzenie dotyczące segregacji odpadów ponieważ tam w dużej mierze będzie odbywała

się  segregacja  odpadów.  Jednocześnie  PSZOK  służy  jako  element  do  oddawania  odpadów

problemowych  i  zakłada  się,  że  będzie  on  odbierał  w  granicach  45% odpadów  budowlanych,

wielkogabarytowych, opon, farb czy klejów. Żeby do tego PSZOK-u nie było za daleko i również

mieszkańcom gmin ościennych mają powstać lokalne punkty odbioru odpadów. Tych lokalnych ile

będzie to jeszcze nie wiadomo ponieważ dopiero są przymiarki do analizy w jakich miejscach, jaka

jest struktura odpadów, jakie są promienie przepływów, jakiego typu są to odpady. Następnie radny

powiedział,  że  jest  to  kolejny  krok  jaki  podejmuje  Związek  Międzygminny  do  uszczelnienia

przepływu strumienia  odpadów jak  i  również  do  realizacji  tego  do  czego  zobowiązuje  ustawa

śmieciowa. Taki PSZOK powinien obejmować minimum populacje 30 mieszkańców do określonej

ilości śmieci. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  skierował  pytanie  do  Pani  Burmistrz  co  brano  pod  uwagę,  że

wytypowano budowę PSZOK-u w Gminie Wyrzysk skoro ma obejmować kilka gmin i takich jak

Miasteczko, Białośliwie i Wysoka to Gmina Wyrzysk jest na skraju. Następnie radny chciał uzyskać

odpowiedź czy były konsultacje  z  gospodarzami  gmin,  których mieszkańcy mieliby dostarczać

odpady oraz kto będzie ponosił koszty budowy oraz jaka lokalizacja ponieważ będą różne wymogi

dotyczące ochrony środowiska.  Radny dodał,  że szkoda przedstawionego przez Panią Burmistrz

terenu w Osieku nad Notecią na tego typu działalność. Radny uważa, że dany budynek znajdujący

się na danym terenie lepiej byłoby pozyskać i zaadaptować na mieszkania, a potem sprzedać oraz
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czy  nie  da  się  wydzielić  działek  budowlanych.  Radny  dodał,  że  nie  wie  jaka  będzie  reakcja

mieszkańców co do lokalizacji  wysypiska  śmieci  ponieważ się  to  tak  ładnie  nazywa,  a  jest  to

zminimalizowany punkt odbioru odpadów. Kończąc radny powiedział, że mają być lokalne punkty

odbioru odpadów i z tych punktów odpady będą dostarczane do PSZOK-ów i w związku z tym kto

będzie ponosił koszty dowozu odpadów oraz kiedy nastąpi ewentualna realizacja zadania. 

Burmistrz  Wyrzyska  – Pani  Maria  Bratkowska powiedziała,  że  to,  że  PSZOK byłby w gminie

Wyrzysk nie oznacza tego, że nie byłoby tych lokalnych punktów, a nawet musiałoby być ich kilka.

Koszty budowy PSZOK-ów i lokalnych punktów  mają być po stronie związku, a jeżeli chodzi o

transport  do lokalnych punktów czy do PSZOKU to jest  koszt obywatela.  W tych PSZOK-ach

miałyby znaleźć się gabaryty, gruzy, popioły z rozbiórek budowlanych i remontów.  Następnie Pani

Burmistrz  powiedziała,  że  dla  przykładu podała  dane  lokalizacje  gdzie  dwa zakłady są prawie

nieczynne ale zupełnie inna lokalizacja również może być. Jeżeli chodzi o wysypisko w Rudzie i z

uwagi na odległości z innymi gminami to powinno być to na pograniczu gmin. Co do przeznaczenia

i  zagospodarowania terenów po byłej  cegielni  w Osieku nad Notecią  to na odbytym spotkaniu

uzyskano informację,  że jest  problem z zagospodarowaniem i ze zbyciem danej nieruchomości.

Szukają oni wszelkich możliwości i Pani Burmistrz powiedziała, że podpowiedziała im, że obecnie

w  planie  jest  zapis,  że  są  to  tereny  techniczne-przemysłowe  i  można  by  dodać  funkcję

mieszkaniową  z  usługami  ale  muszą  złożyć  wniosek  do  planu.  Pani  Burmistrz  podkreśliła,  że

uzyskała  informację,  że  do  dnia  dzisiejszego  nie  mają  nikogo  chętnego  w  związku  z  daną

nieruchomością, a jak nie znajdą nikogo na zagospodarowanie to wyburzą wszystko i zostaną gołe

place ponieważ muszą płacić spore sumy od budynków. Muszą również rozebrać wybetonowany

plac co przyczyni się do dodatkowych kosztów.

Radny, Pan Stefan Rymer zapytał się o termin realizacji?

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Maria  Bratkowska  powiedziała,  że  usłyszano,  że  ma  to  odbyć  w

najbliższym  czasie  ale  żadne  daty  nie  padły.  Generalnie  mobilna  zbiórka  gabarytów  i  innych

trudnych odpadów odbywa się warunkowo i na działanie PSZOK- ów ustawa nakłada obowiązek i

dużo zależy od tego jak szybko dojdzie się do porozumienia w danym temacie. Występuje również

problem z dofinansowaniem z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska jeżeli byłby utrzymane

parametry, że będzie to 3 tys. metrów kwadratowych powierzchni i obsługa przynajmniej 20 tys.

mieszkańców na jeden PSZOK  to są szanse na dofinansowanie. 

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że z wypowiedzi Pani Burmistrz wynika, że koszty ponosić

będzie Związek czyli gminy. 

Burmistrz Wyrzyska – Pani Maria Bratkowska powiedziała, że nie ponieważ będzie to szło z opłat,

które otrzymuje Związek i gminy nie będą do tego dopłacać. Na danym etapie nikt nic takiego nie
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powiedział i są pewne zasoby w  Związku i przy dofinansowaniu zewnętrznym będzie można takie

PSZOK-i wybudować.

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że jest to cenna informacja i oby tak było ponieważ nikt

jeszcze nie zna jakiego rzędu jest koszt budowy takiego PSZOK-u. Następnie radny zapytał się czy

upłynął  już termin składania wniosków do planu zagospodarowania  przestrzennego Osieka nad

Notecią?

Burmistrz Wyrzyska – Pani Maria Bratkowska powiedziała,  że nie ma żadnych przeszkód żeby

składać wnioski do planu ponieważ każdy wniosek zostanie jeszcze rozpatrzony. Pani Burmistrz

dodała, że gmina jest w posiadaniu koncepcji budowy PSZOK-u w formie papierowej i każdy kto

chciałby  to  uzyskać  to  zostanie  udostępnione  w  całości.  Wszelkie  szczegóły  techniczne,  jak

miałoby to wyglądać i z czego biorą się różne wyliczenia i przesłanki dlaczego tam, a nie gdzie

indziej  znajduje  się  w  koncepcji,  która  ma  prawie  130  stron,  którą  z  chęcią  Pani  Burmistrz

udostępni.

Radny, Pan Stefan Rymer zwrócił się o doprecyzowanie terminu składania wniosków do planów

zagospodarowania  przestrzennego  Wyrzyska  i  Osieka  nad  Notecią  ponieważ  nie  można  w

nieskończoność składać takich wniosków.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Maria  Bratkowska  powiedziała,  że  Pan  radny  doskonale  wie,  że

składane w trybie to są te, które są po ogłoszeniu, że plan jest wyłożony i jest debata publiczna

gdzie można składać uwagi i wnioski. Ten etap dopiero nastąpi i obecnie dopiero kiedy wszystkie

wnioski, które do tej pory były oraz wszelkie potrzeby są w ocenie i projekt nie jest zakończony to

wszystkie wnioski są przyjmowane. Wnioski i uwagi do planu mogą być składane w momencie

wyłożenia planu.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że są dwa etapy składania wniosków. Wnioski mogą wpływać na początku procedur, w

którym jest wyznaczony termin, w którym ma to być złożone. Nie stoi nic na przeszkodzie żeby

przyjmować wnioski, które wpłyną później i jest to kwestia uznania organu sporządzającego jeżeli

termin na składanie wniosków do planów na Osiek nad Notecią i miasto Wyrzysk upłynął 22 lipca

2012 roku, a dalej nie ma planów to należy uznać wnioski, które wpłynęły w lutym czy w kwietniu

2014 roku. Nie ma określonego żadnego terminu lecz im szybciej  tym lepiej  i  nigdzie nie  jest

powiedziane, że w toku z procedury do wyłożenia planu nie można uwzględnić wniosków. Jest to

kwestia uznania organu sporządzającego. 

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że nie będzie w dalszym ciągu kontynuował danego tematu

ponieważ nie jest on związany z danym punktem obrad.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że w wersji papierowej sprawozdania zawarta jest informacja,
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że zostały ogłoszone przetargi nieograniczone na wszystkie zadania z zakresu budowy dróg i ulic,

które zostały ujęte w budżecie na 2014 rok. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć kiedy

nastąpi ogłoszenie przetargu w związku z inwestycją rewitalizacji terenu przy stawie?

Burmistrz Wyrzyska – Pani Maria Bratkowska powiedziała, że tak jak wcześniej informowała na

komisjach najpierw zajęto się przetargami na drogi, a jest ich budowanych aż 10 z 7 przetargami

ponieważ  są  łączone  zadania.  Podpisane  zostały  w  dniu  dzisiejszym  umowy  wskazane  w

sprawozdaniu  i  wiązało  się  to  z  ogromem  pracy  i  opracowaniem  wielu  szczegółowych

dokumentów.  Nie  można  zrobić  wszystkiego  naraz,  a  wykonawcy  dostali  pracę  budowy  w

posiadanie, a gmina zaczyna dalsze rzeczy. W czerwcu odbędą się przetargi na rewitalizacje terenu

przy stawie, budowy wiat oraz centrum rekreacji w Gleśnie. Są to przetargi, które będą po kolei

opracowywane i Pani Burmistrz ma nadzieję, że wszystko rozstrzygnie się w miesiącu czerwcu. 

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał Pan Paweł Michalski – Dyrektor LGD ,,Krajna nad Notecią” powiedział, że bardzo

dziękuje  za  zaproszenie  i  skusi  się  na  odpowiedzi  czy warto  było  w 2007 roku przystąpić  do

LGD ,,Krajna nad Notecią”. Lokalna Grupa Działania jest to Stowarzyszenie, które powstało w

2007 roku, które obecnie skupia ponad 130 członków reprezentujących trzy sektory społeczeństw

działających  w  8  gminach,  a  od  wzeszłego  roku  9  ponieważ  doszła  Gmina  Kaczory.  Gmina

Wyrzysk jest największą gmina skupiającą największą liczbę mieszkańców, która finansowana jest

z Programu Obszarów Wiejskich. W okresie 2007-2013 Gmina Wyrzysk pozyskała 849 tys. w tym

na Odnowę i Rozwój Wsi 539 tys. oraz na małe projekty 310 tysięcy przy składce na wszystkie lata

w wysokości 24 tysiące. W porównaniu z innymi gminami, gmina Wyrzysk z dwóch działań nie

korzystała  w  ogóle:  z  zróżnicowania  działalności  rolniczej  oraz  tworzenia  i  rozwoju

mikroprzedsiębiorstw.  Z  działania:  Odnowa  i  Rozwój  Wsi  wszystkie  gminy  są  na  podobnym

równym poziomie. Z małych projektów Gmina Wyrzysk jest dosyć wysoko i cieszy mały kapitał,

który będzie potrzebny w nowym rozdaniu środków. Beneficjenci to: Miasto i Gmina Wyrzysk,

Miejsko-Gminy Ośrodek Kultury,  Muzeum  Kultury Ludowej w Osieku nad Notecią oraz kilka

osób fizycznych. Następnie Pan Paweł Michalski wymienił kilka przykładów wniosków czyli np.

wymiana systemu grzewczego w świetlicy wiejskiej w Auguścinie, remont świetlicy wiejskiej w

Kosztowie.  Z  małych projektów postawiona tablica  przed  Urzędem:  ,,Gmina Wyrzysk – warto

odwiedzić,  trzeba  zobaczyć”.  Pozostało  środków  na  dwóch  zadaniach:  tworzenie  i  rozwój

mikroprzedsiębiorstw i  zróżnicowania działalności rolniczej i Pan Paweł Michalski powiedział, że

nie podaje kwot i jest to łącznie ok. 170 tys. złotych  i zostanie ogłoszone jedno z tych działań o ile

zostanie uzyskana zgoda z Urzędu Marszałkowskiego. Następnie Pan Paweł Michalski powiedział,

8



że przygotował analizę SWOT obszaru realizacji LSR i poprosił o przyjrzenie się analizie i o jej

wypełnienie.  Program  będzie  realizowany  w  miastach  do  20  tysięcy  mieszkańców  oraz  na

obszarach min. 30 tys. do 150 tys. Obszar powiększył się o Gminę Kaczory i wyniesie do 100 tys.

mieszkańców.  Środki  będą  przydzielane  tak  jak  w  poprzednim  rozdaniu  czyli  na  jednego

mieszkańca  przy  użyciu  wielu  zmiennych.  Łącznie  są  to  środki  w  euro  w  porównaniu  do  lat

poprzednich  ale  podlegają  one  zmianie.  Główne  cele  lidera  w  latach  2014-2020  to  jest

przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu, wzmocnienie kapitału społecznego, tworzenie miejsc

pracy  i  stworzenie  warunków  umożliwiających  podjęcie  pracy  osobą  pozostającym  bez  pracy.

Element w tworzeniu i rozwoju mikroprzedsiębiorstw było zatrudnienie realizujących projekt oraz

wykorzystanie  lokalnych  zasobów  surowców  infrastruktury  dziedzictwa  strukturowego

miejscowości.  Jednym  z  ciekawszych  elementów  będą  projekty  parasolowe  czyli  projekty

wspierające inicjatywę lokalną. Będzie to jeden parasol skupiający działania z danej tematyki. Np.

będzie parasol turystyka i będą to mikro granty składane w ramach tego parasola. Całość wniosków

będzie składanych do LGD i będą rozpatrywane i przydzielane pieniądze i będą również rozliczane.

Będą mogły wnioski składać stowarzyszenia nieformalne np. koła gospodyń wiejskich. Działania w

związku z projektem:Usługi i  odnowa miejscowości będą to inwestycje związane z tworzeniem

ulepszaniem i  rozbudową wszelkiej  małej  infrastruktury,  inwestycje  w energię  odnawialną  oraz

dwie nowe rzeczy w projekcie PROWU czyli budowa i modernizacja dróg lokalnych i operacje

dotyczące  zaopatrzenia  w  wodę  i  odprowadzanie  i  oczyszczanie  ścieków.  Kończąc  swoją

prezentacją  Pan  Paweł  Michalski  powiedział,  że  zaprasza  do  uaktywnienia  się  w  działaniach

ponieważ organizowanych jest szereg różnych wydarzeń kulturalnych i turystycznych. 

Następnie głos zabrał radny Rady Powiatu – Pan Jan Marek  Pikulik powiedział, że relacjonując na

Sesji posiedzenie Sesji Rady Powiatu w Pile z 24 kwietnia według harmonogramu i kalendarza w

miesiącu maju nie było obrad Sesji Rady Powiatu. Radny powiedział, że przybył na Sesję i jeżeli

będą pytania to odpowie na nie. 

Głos zabrała Pani Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o., która

powiedziała, że Zarząd Szpitala został zaproszony na posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i

Bezpieczeństwa gdzie została udzielona informacja o bieżącej sytuacji  szpitala. Pani Prezes dodała,

że na posiedzeniu Komisji uczestniczył również Dyrektor ds. lecznictwa, członkowie Komisji, radni

i  Pani  Burmistrz.  Następnie  Pani  Prezes  powiedziała,  że  oddział  ginekologiczno-położniczy  w

dalszym ciągu funkcjonuje. Od Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy został otrzymany sprzęt o

wartości ponad 100 tys. złotych, który wzbogacił możliwość diagnostyki noworodków na oddziale
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noworodkowym.  Pani  Doktor  Zielińska,  która  była  Ordynatorem  złożyła  wypowiedzenie  ale

pracuje  na  oddziale  dwa  razy  w  tygodniu,  a  obowiązki  Ordynatora  przejął  Pan  Doktor  Nauk

Medycznych Tadeusz Milewicz.  Ogłoszono konkurs na dane stanowisko i  złożone zostały dwie

oferty gdzie drugą ofertę złożył Pan Doktor Pobiński ze szpitala w Trzciance, a obecnie pracuje w

Szamotułach.  Większe  doświadczenie  posiada  Pan  Doktor  Milewicz,  który  ponad  16  lat  był

ordynatorem oddziału ginekologii i położnictwa w szpitalu kliniczno-wojskowym w Bydgoszczy. Z

dzisiejszego raportu wynikało, że na oddziale znajdowało się 9 pacjentów i 1 noworodek. Jeżeli

chodzi o główną sytuację szpitala to zostało złożone sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z

działalności  zarządu  za  2013  rok.  Sprawozdanie  zostało  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Radę

Nadzorczą i  zatwierdzone przez Walne Zgromadzenie Wspólników. Pani Prezes powiedziała,  że

dwa oddziały przyniosły bardzo dużą stratę i były to oddział ginekologiczno-położniczy ze stratą

ponad 1,5 miliona i noworodkowy prawie 400 tys. złotych. Szpital zamknął rok ze stratą ponad 1,6

milion z czego połowa kosztów stanowi amortyzację. W związku ze stratą z tego i poprzedniego

roku problem związany jest z utrzymaniem płynności finansowej. Na pokrycie zadłużenia została

zaciągnięta pożyczka z Powiatu Pilskiego w wysokości 500 tys. złotych z czego regulowane były

najpilniejsze zobowiązania. W zeszłym roku przeprowadzone zostały konieczne do zrealizowania

inwestycje  oraz został zakupiony niezbędny sprzęt, który był wymagany w związku z zawartymi

umowami  z  Narodowym  Funduszem  Zdrowia.  W  związku  z  tym  szpital  ma  problemy  z

realizowaniem dalszych zamierzonych zadań gdzie był zamiar kupna urządzeń do endoskopii, które

kosztują od 600 do 800 tys.   Poniesiono nakładów inwestycyjnych na ponad 1 milion 700 tys.

złotych  z  tego  ze  środków  własnych  ponad  1  milion  400  tys.  złotych.  Wartość   zakupionych

środków trwałych na ponad 800 tys.  złotych z czego wynika,  że w okresie działalności Spółka

poniosła nakłady inwestycyjne ponad 2 mln. złotych. Nie są doszacowane procedury lecznicze i od

2009 roku są na tym samym poziomie płatniczym co stanowi bardzo duże obciążenie jeżeli chodzi

o funkcjonowanie szpitala i bardzo obciążą funkcjonowanie oddziału ginekologiczno-położniczego.

Kończąc  Pani  Prezes  powiedziała,  że  utrzymywany  jest  oddział  ze  względów  społecznych

ponieważ tak chcą gminy, starostwo oraz zarząd co nie pozwala na realizację zadań związanych z

pracownią endoskopii. 

Głos  zabrał  Pan  Thabit  Ahmad  Sinjab  –  Dyrektor  ds.  lecznictwa  w  Szpitalu  Powiatowym  w

Wyrzysku  Sp.  z  o.o.,  który  powiedział,  że  badania  endoskopowe wykonywane  są  przez  firmę

zewnętrzną, a szpitalowi najbardziej zależy na dobru pacjentów. Płacone są za dane usługi bardzo

duże  pieniądze w wysokości  20-30 tys.  za badania wykonywane dla  pacjentów. Z dokonanych

kalkulacji wynikło, że gdyby nawet za 800 tys. złotych zostałaby otwarta pracownia endoskopowa
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to zwróciłoby się to w ciągu trzech, czterech lat. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że niedługo będzie podejmowana uchwała w sprawie

zmian w budżecie i w związku z pismem do Pani Burmistrz o dofinansowanie zakupu sprzętu radny

chciał się dowiedzieć czy inne gminy się również do tego sprzętu dołożą?

Pan Thabit Ahmad Sinjab – Dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z o.o.

powiedział,  że obecnie żadna inna gmina się ostatecznie nie zdeklarowała ale mają nadzieję, że

Powiat przekaże taką podwójną sumę. 

Po wnioskach i pytaniach do Radnych Powiatu, wystąpieniach zaproszonych gości Przewodniczący

Rady o godz. 14.03 zarządził  przerwę w obradach. O godzinie  14.10 wznowiono obrady.

Po przerwie na salę obrad nie wrócił radny, Pan Roman Łuka. 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na  2014 r.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Głos zabrał radny,  Pan Stefan Rymer,  który powiedział,  że nie zawsze można być obecnym na

posiedzeniach Komisji i w związku z tym ma parę pytań co do zmian w budżecie na 2014 rok.

Pierwsze pytanie radnego dotyczyło działu 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego i kwoty

422 tys.  z przeznaczeniem 50 tys. złotych na wykonanie prac remontowych w świetlicy wiejskiej w

Kościerzynie Wielkim. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć czy w momencie rozpoczęcia

tego zadania nie było wiadomo jakiego rzędu potrzebne będą koszty i jak kwota 50 tysięcy ma się

w stosunku do pierwotnie założonego remontu. Kontynuując radny zapytał się czy na przebudowę

budynku na świetlicę wiejską w Wyrzysku Skarbowym zostaną otrzymane jakieś środki zewnętrzne

czy kwota 352 tys. złotych w całości dotyczy tylko środków z budżetu. Radny wyjaśnił, że chodzi

przede  wszystkim  o  to,  że  miasto  Wyrzysk  nie  ma  żadnej  świetlicy  i  dodał,  że  padła  kiedy

propozycja rozbudowy czy budowy na zapleczu domu starosty.  Miałaby być to taka sala,  która

umożliwiałaby odbywanie się imprez okolicznościowych w siedzibie gminy. 

Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że na pierwszej stronie uzasadnienia

podana  jest  w  dochodach  kwota  zwiększenia  środków z  PO  RYBY na  świetlicę  w  Wyrzysku
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Skarbowym  w  wysokości  242.  tys.  złotych.  Z  budżetu  gminy  na  to  zadanie  przeznaczonych

zostanie 110 tys. złotych. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o rozbudowę

GCI  to  jest  gotowa  koncepcja  ale  nie  zostały  podejmowane  dalsze  działania  jeżeli  chodzi  o

dokumentację. Po wypowiedzi Pana Dyrektora LGD w obecnym rozdaniu na odnowę wsi można

było dostać środki na przedsięwzięcia na wsi. W nowym rozdaniu ma być również w miastach do

20 tys. i przyjdzie czas na Wyrzysk, a w świetlicach jest wszystko zrobione co było możliwe do

pozyskania ze środków zewnętrznych. W najbliższej przyszłości będzie możliwe podjęcie zadania

w taki sposób aby nie płacić w całości ze swoich środków lecz mieć z 50-60%, a nawet i 70%

dofinansowania unijnego co odciąży budżet.  Jeżeli  chodzi  o Kościerzyn Wielki  to  na początku

założono, że zostanie  wykonany drobny remont w związku z tym, że Sołectwo zgłosiło się na

gospodarza  dożynek  gminnych.  Świetlica  w Kościerzynie  Wielkim jest  ostatnia,  która  nie  jest

wyremontowana  i  o  ile  na  zapleczu  sportowym wykonano  pewne  działania  poprawiające  stan

techniczny to na całej sali nie. Na początku wyglądało, że wystarczy podnieść scenę, wymienić parę

schodków i desek w podłodze. Jak się okazało podłoga jest cała do wymiany, a ma zostać ona tak

wyremontowana  żeby  na  parę  lat  starczyło.  Poza  tym  elewacja  od  zewnątrz  wygląda  źle  jak

również  i  schody  zewnętrzne.  Jeżeli  zostaną  jakieś  środki  to  przeznaczy  się  je  na  usterki  w

pozostałych świetlicach ponieważ na początku roku budżet był bardzo skromny. 

Radny, Pan Stefan Rymer zadał pytanie jaki jest całkowity szacowany koszt tego remontu?

Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że to co do tej pory zostało zrobione z

funduszu sołeckiego oraz ze środków przeznaczonych dla gospodarza dożynek gminnych wyniosło

już ok. 30 tys. i byłoby jeszcze potrzebne z 30 tys. żeby zamknąć ten remont. 

Radny,  Pan Stefan  Rymer  odniósł  się  do zestawienia  planowanych kwot dotacji  udzielonych z

budżetu Gminy Wyrzysk na 2014 rok i kwoty 100 tys. złotych. Radny zapytał się czy jest to dotacja

w związku z przytoczoną propozycją przez Pana Doktora czy jest to na zakup sprzętu medycznego?

W związku z tym co będzie w przypadku jak tylko Gmina Wyrzysk przekaże środki, a inni nie.

Radny chciał się dowiedzieć jakie są realne możliwości zdobycia podobnych środków od innych

gmin? Kończąc radny powiedział, że Pani Burmistrz robiła kiedyś już takie zestawienie ile gmina

dała na potrzeby szpitala. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że takie zestawienie obejmuje już kwotę ponad pół miliona złotych.

Wniosek, który dotyczy ewentualnych potrzeb inwestycyjnych obejmuje różne potrzeby z zakresu

sprzętu medycznego i pozostałego potrzebnego sprzętu w szpitalu i taka potrzeba może kosztować

600  tys.  złotych,  a  w lepszym wyposażeniu  do  800 tys.  złotych.  Kontynuując  Pani  Burmistrz

powiedziała, że nie rozmawiała z innymi włodarzami sąsiednich gmin, a w ubiegłym roku dyskusje

trwały ponad pół roku i jedni dali, a drudzy nie. Pani Burmistrz dodała, że skoro zostały rozliczone
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środki z nadwyżki to dotacja byłaby dobrym przykładem do zachęcenia sąsiadów i powiatu do

współdziałania  ze  szpitalem  żeby  mógł  on  funkcjonować.  Udziały  będzie  można  nabyć  w

przyszłym roku ale  szpital  do tego czasu musi  jakoś funkcjonować i  poradzić sobie z sytuacją

finansową. Kończąc Pani Burmistrz wyjaśniła, że strata finansowa w szpitalu  wyniosła 1 milion

680 tys. za 2013 w tym koszty amortyzacji 789 tys. złotych , a amortyzacja to jest techniczny koszt.

Straty nie biorą się z tego, że przejada się pieniądze ponieważ na inwestycje w poprzednim roku w

szpitalu przeznaczyło się 1 milion 700 tys. złotych. Gdyby szpital był w dobrej kondycji technicznej

z lat wcześniejszych to nie byłoby rozmowy o stracie. Gospodarowanie Spółką według oceny Pani

Burmistrz nie jest złe, a wielkim problemem jest fakt, że stan techniczny i dostosowanie się szpitala

do  wymogów  Narodowego  Funduszu  żeby  dostawać  kontrakty  jest  związane  z  brakiem

wcześniejszych działań żeby usprawnić i zmodernizować szpital.  

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że chciał się dopytać czy kwota 100 tys. złotych zostanie

bezpośrednio przekazana na rzecz szpitala i czy będzie to w formie umowy między Panią Burmistrz

i Spółką z zaznaczeniem na jaki konkretny ma być to cel?

Pani Burmistrz odpowiedziała, że za każdym razem kiedy udzielana jest dotacja to spisywana jest

umowa, z której się rozliczają i zapisane jest w niej na jaki konkretny cel ma to być. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że w pozycji Transport i łączność jest kwota 100 tys. złotych,

która  ma  być  przeznaczona  na  określone  zadania  majątkowe  i  w  tym  utwardzenie  parkingu

tłuczniem. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć czy dotyczy to parkingu miejskiego przy

stawie,  a  jeżeli  tak to  czy skończyła się  już rękojmia gwarancji  na realizacje elementów, które

wystąpiły w trakcie okresu gwarancji. Następnie radny odniósł się do wydatków majątkowych na

informatykę oraz wydatków na ogrodzenie boiska w Gromadnie i kwotę 55 tys. złotych. Radny

dodał, że osobiście jest niezadowolony w związku z przeznaczeniem środków na ten cel ponieważ

boisko wymaga nakładów na inne sprawy. Wydatkowanie środków na ogrodzenie według radnego

jest niezasadne, a samo ogrodzenie bezpieczeństwa nie naprawi jedynie estetykę. Kończąc radny

odniósł  się  do  działu  900  Gospodarka  Komunalna  i  Ochrona  Środowiska  i  kwoty  60  tys.  na

wykonanie dokumentacji w związku z renowacja zbiornika małej retencji w Wyrzysku. W związku

z tym radny chciał się dowiedzieć więcej na ten temat czego konkretnie to dotyczy oraz uzyskać

informację na temat wolnych środków w wysokości ponad 700 tys. złotych i podać ich dwa, trzy

źródła. 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o wolne środki to nie są dwa, trzy źródła lecz jedno,

które dotyczy rozliczenia budżetu roku poprzedniego i są to środki wolne z rozliczenia bilansu.

Jeżeli chodzi o 60 tys. na dokumentację renowacje zbiornik małej retencji Wyrzysk to związane jest

to z przygotowaniem dokumentacji oczyszczenia stawu i jak będzie taka dokumentacja to będzie
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wkład własny gminy w dane zadanie, które realizowałby Zarząd Melioracji Usług Wodnych. W

drugim półroczu składany byłby wniosek na dofinansowanie z FOGR-u  to w 2015 roku staw byłby

czyszczony. Jeżeli chodzi o środki przeznaczone na informatykę to Pani Burmistrz powiedziała, że

chodzi  o  częściową  wymianę  komputerów  oraz  oprogramowania  do  Urzędu.  Pani  Burmistrz

wyjaśniła,  że  ostatnio  przeznaczone zostały środki  na  komputeryzacje  szkół,  a  Urząd ma  stare

oprogramowanie,  na  którym  nie  idzie  już  pracować  ponieważ  okazało  się,  że  program  do

sporządzania sprawozdań Bestia nie będzie chodził na obecnym programie Office 2003, który jest

najbardziej  popularny  w  Urzędach.  Jeżeli  chodzi  o  55  tys.  złotych  na  wkład  własny  to  Pani

Burmistrz wyjaśniła, że wystąpiono z wnioskami do Urzędu Marszałkowskiego na  Wielkopolska

Wieś  Pięknieje.  W poprzednich  latach  były dwa projekty dofinansowane z  takich  środków dla

Osieka  nad  Notecią.  Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  tym  razem  chce  się  poprawić

estetykę przy zespole boisk poprzez zagospodarowanie wolnych terenów zielonych i ogrodzenie

żeby nie jeździli tam samochodami. Pani Burmistrz dodała, że drugim takim zadaniem miałoby być

ogrodzenie boiska w Gromadnie i nie wie o jakich  innych sprawach i nakładach mówi Pan radny

jakie miałby być konieczne na tym boisku. Według Pani Burmistrz konieczne jest ogrodzenie żeby

zwierzyna nie wychodziła z zarośli i nie niszczyła nawierzchni boiska, a jest szansa otrzymania

środków 50 na 50 co w najbliższym czasie się rozstrzygnie. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała,

że jeżeli chodzi o uzupełnienie parkingu tłuczniem to rękojmia i  gwarancja obejmuje prawidłowość

wykonania robót  budowlanych i  jakby okazało się,  że  coś  zostało nieprawidłowo wykonane to

można korzystać z gwarancji. To, że ułożył się kamień i obniżył się poziom w kratownicy to nie jest

usterka, która w ramach gwarancji zostanie zrobiona na koszt wykonawcy. Pani Burmistrz dodała,

że chcą również wymienić krawężniki, które zostały nadłamane przez wjazd ciężkich samochodów.

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że skoro jest prowadzona rozmowa na dany temat to chciałby

się  dowiedzieć  czy  w  ramach  tych  środków  przewiduje  się  wyrównanie  części  polbruku  przy

wjeździe na parking?

O godzinie 14.48 salę obrad opuścił radny, Pan Leonard Borowczyk. 

Pani Burmistrz powiedziała, że uważa, że dana suma powinna wystarczyć na wszystko.

Wobec braku dalszej dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIII/381/2014 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2014-2023,
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W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

O godzinie 14.50 na salę obrad wrócił radny, Pan Leonard Borowczyk.

Pani Burmistrz powiedziała, że WPF obejmuje zmiany, z których jedna dotyczy pomyłki pisarskiej

w  poręczeniach gdzie zamiast 40 tys. powinno być 23.500 złotych, a druga tak jak było napisane w

sprawozdaniu obejmuje dwa przetargi, które były ogłaszane drugi raz. Pomimo że zostały złożone

niższe oferty to i tak należy dołożyć środków. W WPF-ie każde z zadań oznaczone jest kwotowo i

przesunięcie  między dwoma zadaniami  gdzie  są  nadwyżki  w te  dwa zadania  gdzie  brakuje  co

umożliwi zawarcie umów. Pokazane są one w tabelach i w przedsięwzięciach, z których środki

byłby zdjęte na rzecz których. Na przestrzeni dwóch lat należy dołożyć 70 tys. na ulicę Świerkową i

190 tys. do Lipowej i Przecznej. Zdejmowane jest z ulicy Krótkiej i Kwiatowej 160 tys. i 100 tys. z

Kasztanowej i Wiązowej co zapewni dwa zadania na podpisanie tych dwóch umów. Nie zwiększa

się  deficytu budżetu czy puli  na drogi  lecz zamienia się  tylko między zadaniami tam gdzie są

oszczędności na te gdzie brakuje.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIII/382/2014 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na eksploatację stałego łącza

transmisji danych do Systemu Centralnej Ewidencji Pojazdów i Kierowców CEPIK, 

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIII/383/2014 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4)  udzielenia  pomocy  finansowej  Miastu  Piła  na  prowadzenie  działań  w  zakresie
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profilaktyki dla osób nietrzeźwych,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział,  że chciałby się dowiedzieć z czego wyszła kwota 14.094

złote oraz w jaki sposób zostało to wyliczone?

Pani  Burmistrz  odpowiedziała,  że  w budżecie  na  ten  cel  była  naliczona  rezerwa  według  roku

poprzedniego  i  na  początku  roku  zostało  otrzymane  naliczenie  z  Miasta  Piły  w  związku  z

potrzebami na rok następny. Odnoszą się oni do rzeczywistych potrzeb roku poprzedniego i takie

zestawienie  przesłali  i  w  tym  roku  napisali,  że  potrzebują  14.094  złote  z  przeznaczeniem  na

podejmowane  czynności  wobec  osób  nietrzeźwych  z  terenu  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk

przewidzianych przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi

ze zmianami i jest to tzw. określane jako gotowość dyżurowa dla mieszkańców Miasta i Gminy

Wyrzysk, która wynosi 38,61 złotych na dzień na jednego podopiecznego. Pobyt ma kosztować 200

złotych za dobę i wiele osób, które tam trafiają tego nie płaci. Te gminy, które mają takie izby nie

chcą przyjmować pacjentów z innych gmin jeżeli nie będzie partycypacji w kosztach, a wyliczają te

koszty według osób przyjętych żeby wyjść na swoje. 

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że jeżeli chcą oni 14.094 złotych to w takim przypadku ile

osób przebywało w 2013 roku w danym miejscu ponieważ gdyby 14.094 złotych podzielić przez

liczbę osób to ile by wyszło.

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  napisali:  ,,gotowość  dyżurowa  działu  opieki  nad  osobami

nietrzeźwymi wyliczona została na podstawie danych uwzględniających  dane z 2013 roku. Bieżący

koszt  utrzymania  działu  opieki  nad  osobami  nietrzeźwymi,  gotowość  opieki  nad  mieszkańcami

Miasta i Gminy Wyrzysk wynosi 38,61 złotych na dzień” i to razy 365 dni wynosi 14.094 złote.

Koszt poniesiony w latach wcześniejszych kalkulowali i pokazywali to w taki sposób, że ilość osób,

która była na pobycie i nie wyegzekwowali od nich środków ponieważ były nieściągalne dzielili się

przez 365 dni i wyszła im gotowość dyżurowa w gminie. 

O godzinie 14.58 salę obrad opuścił radny, Pan Lech Ozimina.

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił  do

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIII/384/2014 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
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5)  rozpatrzenia  wezwania  do  usunięcia  naruszenia  prawa  w  związku  z  podjęciem

uchwały nr XXXVI/329/2013  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  29  listopada  2013  roku

w sprawie  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy

Wyrzysk.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że jest błąd w opiniach z Komisji gdzie należy poprawić

poprzez skreślenie słowa jednogłośnie pozytywnie. 

O godzinie 15.01 na sale obrad wrócił radny, Pan Lech Ozimina.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIII/385/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLIII sesję Rady Miejskiej w

Wyrzysku w dniu 30 maja 2014 r. stanowią załącznik nr 10 do protokołu.

O godzinie 15.03 Przewodniczący obrad ogłosił 5-minutową przerwę.

O godzinie 15.08 wznowiono obrady.

Ad. 9 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie były podejmowane żadne

działania.

Ad.  10  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  w okresie  międzysesyjnym na  Jego ręce nie  wpłynęła

żadna interpelacja.

Ad. 11   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński powiedział, że mieszkańcy Wyrzyska Skarbowego zgłosili się z
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wnioskiem o duży pojemnik przy powstającej świetlicy. Następnie radny powiedział, że Wyrzysku

Skarbowym były tabliczki  informacyjne  z  numerami  ale  ktoś  je  zniszczył  i  w związku  z  tym

poprosił o ich odnowienie. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o pojemnik na śmieci przy świetlicy to

nie  może  on  być  zbyt  duży dlatego,  że  powinien  być  taki  jak  przy  innych  świetlicach,  który

wystawiany jest tylko na imprezy miejscowe. Jeżeli stałby tam cały czas otwarty duży pojemnik to

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  nie  wie  co by się  w nim znalazło,  a  świetlica  jeszcze  tam nie

funkcjonuje. Jeżeli chodzi o tabliczki to Pani Burmistrz powiedziała, że nowe rzeczy kupione za

publiczne  pieniądze  po  krótkim czasie  albo  giną  albo  są  połamane,  poniszczone i  jest  to  zero

poszanowania  dla  publicznych pieniędzy.  Kończąc  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  zostaną  one

odkupione lecz w kolejce czekają inne sołectwa, które nie są w taki sposób oznakowane, a już

trzeba od nowa kupować to co już było. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że ponawia swoją interpelację dotyczącą przejazdu z ulicy

Pocztowej na parking miejski. Radny dodał, że z informacji prasowej wyczytał, że jest to kwestia

gruntu i wykupu działki.  W związku z tym radny powiedział,  że ma wniosek żeby to w miarę

przyspieszyć ponieważ jest dosyć duże zagrożenia na taj ulicy. Następnie radny poruszył kwestię

efektu  ekologicznego  związanego  z  kanalizacją  Kosztowo-Wyrzysk.  W  związku  z  tym  radny

powiedział, że chciałby uzyskać więcej informacji na dany temat, jaka jest przyczyna, że na dzień

dzisiejszy tak to wygląda i dlaczego nie zostało to już to odebrane. Pan Lech Ozimina powiedział,

że cieszy się, że tyle osób się już przyłączyło lecz interesuje Go najbardziej efekt ekonomiczny

ponieważ zostało dołożone 2 miliony 200 tysięcy i radny chciałby żeby już to pracowało. Radny

dodał, że jeżeli nadal gmina będzie miała inspektorów nadzoru budowlanego z Inowrocławia, a

skoro mamy miejscowych to takie  sytuacje  będą zdarzać się  kolejny raz.  Radny powtórzył,  że

chciałaby dowiedzieć się więcej na temat tych kanalizacji Kosztowo-Wyrzysk, czy to jeszcze w tym

roku zostanie odebrane. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o przejazd z ulicy Pocztowej na parking

miejski to tłumaczone było to już kilkakrotnie, że można przejąć grunt na cel publiczny jak będzie

plan miejscowy wskazywał takie przeznaczenie. Pani Burmistrz dodała, że zostały przeprowadzone

rozmowy z właścicielem gruntu,  który prawdopodobnie przekaże dany grunt za darmo i  wtedy

będzie można zabudować przejazd jako drogę wewnętrzną. Następnie Pani Burmistrz powiedziała,

że jeżeli chodzi o kanalizację Kosztowa to jest to ten sam problem co na innych kanalizacjach.

Jeżeli w trakcie budowy autor projektu i inspektor nadzoru uznają, że wszelkie odstępstwa, które

powodowane  są  różnymi  przyczynami  to  na  bieżąco  dokonywane  są  zmiany  dokumentacji  i

składane są do Starostwa wnioski o zmianę pozwolenia i tak się dzieje w danej chwili na Bąkowie.
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W takim przypadku nie ma problemu z odbiorami końcowymi przez nadzór budowlany. Odstępstwa

zawsze są ponieważ jak się projektuje, a buduje po dwóch,trzech latach to na nieruchomościach w

tym czasie powstaną nowe zabudowy i  pomimo tego, że właściciele wcześniej godzili się na to, że

sieć ma przechodzić przez ich nieruchomość to  potem odmawiają  tych zgód żeby nie  psuć im

powstałych inwestycji. W takim przypadku należy zmieniać dokumentację oraz pozwolenia. W tym

przypadku autor projektu i Inspektor Nadzoru Budowlanego opłacany przez gminę podpisali  na

dokumentacji,  że  te  zmiany  spowodowane  takimi  przyczynami  jak  kolizje  z  innymi  sieciami

niezainwentaryzowanymi czy odmowy mieszkańców co do przebiegu są zmianami nieistotnymi.

Wykonawca  wykonał  tak  jak  zaproponowano  do  zmian,  a  jak  złożono  dokumentacje

podwykonawczą do nadzoru to Nadzór Budowlany stwierdził, że są to odstępstwa istotne. Autor

projektu został przez Nadzór Budowlany ukarany ale zanim dojdzie do tego, że zostanie otrzymana

decyzja na użytkowanie to procedura prowadzona jest od nowa w kwestii dokumentacji ponieważ

tamto  pozwolenie  jest  nieważne.  Procedura  prowadzona  jest  przez  Nadzór  Budowlany,  która

według zapisu w decyzji powinna się skończyć do końca września. Co do podłączania się do sieci

to społeczeństwo nie jest takie chętne ponieważ w Konstantynowie podłączyło się dopiero trzech, w

Gromadnie niespełna pół wsi, a po dwóch latach w Dąbkach jest dobrze, a w Żelaźnie efekt jest

mierny. Należałoby ponaglać wszystkich żeby uzyskać efekt ekologiczny aby nie utracić umorzeń

jeżeli  chodzi  o  pożyczki.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  informowała  o  tym  na  spotkaniu  z

mieszkańcami  oraz  rozesłane  zostało  pismo  do  wszystkich  właścicieli  nieruchomości.  Obecnie

najlepiej  idą przyłączenia w Osieku nad Notecią. Jeżeli  będzie szło to bardzo powoli najgorszą

sprawą byłoby wystawienie decyzji administracyjnych. 

Radny, Pan Ryszard Janowiak zwrócił się o ustawienie kilku ławeczek przy ścieżce rowerowej z

Wyrzyska do Osieka nad Notecią ponieważ osoby, które spacerują chciałyby odpocząć jak wejdą

pod górkę. Następnie radny zapytał się kiedy firma, która łata dziury będzie w Osieku nad Notecią

ponieważ minęło już pół roku.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że pół roku jeszcze nie minęło i tak jak było mówione

na komisjach wraca firma oraz pracownik odpowiedzialny za te zadania więc należy się spodziewać

wszelkiego  sprzętu,  który  powinien  pracować  na  drogach  czyli  równiarka,  walec,  usypywanie

nawierzchni oraz łatanie dziur i to wszystko wróci w czerwcu. Co do ławeczek to Pani Burmistrz

powiedziała, że nie były kupowane jeszcze w tym roku, a zamiar jest kupienia również i na ulicę 22

Stycznia.  Zakupy zostaną dokonane w momencie uruchomienia rewitalizacji  terenu przy stawie

ponieważ łączny zakup da lepszą cenę. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  powiedział,  że na zebraniu wiejskim w Osieku nad Notecią

poruszony został problem wiaty na peronie. Radny dodał, że dany problem był zgłaszany również
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przez Panią radną Pinkowską i Rada Sołecka przesłała pismo do Urzędu i w związku z tym radny

chciał  się  dowiedzieć  czy  Urząd  wystosował  pismo  do  zarządcy  peronu  oraz  czy  otrzymał

odpowiedź.

Odpowiadając Pani  Burmistrz  powiedziała,  że nie kojarzy tego pisma i  tak na gorąco nie chce

odpowiadać czy takie pismo było.  

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski dodał, że było na 100% ponieważ sam je do Urzędu dostarczał.

Pani Burmistrz powiedziała, że nie kwestionuje tego czy było złożone pismo przez Radę Sołecką

lecz to czy dana sprawa była dalej rozpatrywana. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że przy

okazji chciała przekazać informację dotycząca odpowiedzi z Kolei, o tym, że niestety zamykają

dworzec.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  należałoby  wziąć  pod  uwagę  przejęcie  za  darmo  dworca

ponieważ było pismo kiedy Kolej dzieliła swoje działki na potrzeby i wyprzedaże gruntów gdzie

wskazali, że w kwestii dworca są otwarci do rozmów ale w tamtym roku proponowali gminom

odpłatne przejęcie działek, a obecnie przekazują darmowo obiekty. Pani Burmistrz powiedziała, że

jeżeli rada byłaby za tym  to może podjąć na dany temat rozmowy i przedstawić efekty oraz jakie

mają oni pomysły. Z jednej strony należałoby stworzyć dogodne warunki dla pasażerów, a z drugiej

strony jest to ciężar związany z utrzymaniem budynku, a obecnie jest otwarty hol i nie ma kas

biletowych. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że bez względu na to czy przekażą budynek czy nie

to i tak taka wiata jest potrzebna na drugim peronie w stronę Bydgoszczy. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  to  kwestia  korespondencji  ponieważ  nie

wyobraża sobie żeby gmina miała utrzymywać perony i wiaty na peronach bo to jest wewnątrz

infrastruktury Kolei.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poruszyła kwestie stojącego budynku przy dworcu kolejowym,

który był dawnym gmachem poczty. Radna dodała, że przy budynku poczty jest ogród, który jest

bardzo zarośnięty.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że można wystosować do właścicieli pismo lecz praw

żadnych do tego nie ma ponieważ jest to sprawa indywidualna właściciela nieruchomości jeżeli nie

zagraża to bezpieczeństwu przeciwpożarowemu i sanitarnemu. 

Ad. 17   Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Głos  zabrała  Sołtys  Bąkowa,  Pani  Krystyna  Gwizdowska, która  powiedziała,  że  jeżeli  będą

doposażane place zabaw to żeby Pani Burmistrz pamiętała o Bakowie ponieważ brakuje im jeszcze

karuzeli.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  na  ten  rok  nie  będzie  przeznaczanych  więcej
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pieniędzy na doposażanie placów zabaw, a od tego są fundusze sołeckie żeby przeznaczać środki na

taki cel.

Sołtys Bąkowa, Pani Krystyna Gwizdowska powiedziała, że zaplanowano na dwa lata budowę

chodnika w Komorowie co blokuje inne rzeczy.

Odpowiadając Pani  Burmistrz dodała,  że nowy plac  zabaw w Bąkowie  jest  i  takich placów w

gminie jest ponad 20 oraz nigdzie nie jest powiedziane ile takich urządzeń na placu zabaw ma być.

Ad. 18   Wolne głosy i wnioski.

Głos  zabrała  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk, który zwrócił  się  z  pytaniem czy wykonanie

chodnika w Osieku nad Notecią zostało już rozliczone i czy rozliczenie trafiło do gminy? Następnie

radny odniósł się do tablic informacyjnych na budynkach i tablic z nazwami ulic. Radny dodał, że

część tablic było przykręconych do płotów i zaginęło. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć

czy mieszkańcy mają obowiązek oznaczenia domu numerem oraz nazwą ulicy i na czyj koszt jest to

robione. Kolejne zadane pytanie dotyczyło planu zagospodarowania przestrzennego Wyrzyska, czy

można liczyć na to, że pojawi się on przed wakacjami. Kończąc radny powiedział, że zaniepokoiła

Go wypowiedź Przewodniczącego Związku Międzygminnego PRGOK Pana Jasieckiego na Sesji w

Wysokiej.  Z  treści  notatki  prasowej  wynikało,  że  Związek  ogłosił  przetarg  dla  firm  na

zagospodarowanie tych odpadów, które są  odpadami  zbywalnymi.  Ogłaszając przetarg Związek

płacił za zagospodarowanie tych odpadów, a firma wygrywająca przetarg pozyskiwała środki ze

sprzedaży uzyskanych surowców wtórnych. Radny kończąc powiedział,  że jeżeli miałaby to tak

wyglądać to według Niego jest to bardzo dziwne rozwiązanie od strony finansowej.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że jeżeli chodzi o chodnik w Osieku nad Notecią to

odbiór  był  16 maja,  a tak jak było mówione na ostatniej  sesji  zmieniony był  budżet ponieważ

kosztowało  to  mniej  i  skonstruowany został  aneks  do umowy,  który był  na dofinansowanie  w

związku  z  umniejszeniem  wartości  w  budżecie.  Nie  został  jeszcze  odesłany,  a  termin  został

określony w porozumieniu. Jeżeli poginęły tablice informacyjne to będzie to kolejny wydatek i Pani

Burmistrz dodała, że poprosi o wskazanie dokładnych ulic i numerów, a jak nie to będzie trzeba

wykonać przegląd,  których brakuje.  Co do numeracji  domów to  jest  to  obowiązek właściciela

nieruchomości, a obecnie jak wydawane jest zaświadczenie o nadaniu numeru to widnieje zapis o

obowiązku powieszenia tabliczki z numerem. Jeżeli chodzi o plan Wyrzyska to przed wakacjami

nie da się go ani uchwalić, ani wyłożyć i dobrze będzie jak w wakacje się go wyłoży, a na jesień

uchwali.  Wypowiedzi  Pana  Jasieckiego  Pani  Burmistrz  nie  czytała  ale  uważa,  że  chodziło  o

sytuację,  że  w  przetargu,  w  którym  został  wyłoniony  Altvater  na  odbiór  i  zagospodarowanie

odpadów  był  też  odbiór  odpadów  segregowanych  w  czym  jest  również  zbycie  odpadów
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użytecznych  i  od  tego  zależy  cena  oferty.  Jeżeli  założone  zostałoby,  że  oddzielnie  wyłaniamy

operatora na odpady nienadające się już do niczego i na odpady wysegregowane to oferta na odbiór

tych,  które  należy  zagospodarować  byłaby  dużo  droższa.  Oferent  kalkuluje  sobie  urobek  na

odpadach i zależy jak jest przetarg ogłoszony. Mogłoby być tak jak było mówione ale inna firma

musiałaby odbierać odpady segregowane i się rozliczać, a dany przetarg obejmował wszystko.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że chciałby mieć pewność w tej sprawie i nie zależy

radnemu na tym żeby uzyskać od razu odpowiedź. Radny dodał, że prosiłby o sprawdzenie sprawy i

porozumienie się z Panem Jasieckim czy z treści wypowiedzi wynikało, że była to grupa firm, która

miałaby przystąpić do przetargu na zagospodarowanie odpadów posegregowanych, czy był to błąd

wypowiedzi lub błąd piszącego notatkę.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że danej notatki nie czytała ale ze swojej strony może

zapewnić, że przetarg w wyniku, którego został wyłoniony Altvater w całości obejmował odbiór i

zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  co  oznacza,  że  odbiorca  odbiera  wszystkie  odpady

komunalne i zagospodarowuje je według własnego uznania zgodnie z przepisami prawa.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński powiedział, że wie, że jest już późna godzina ale ma prośbę do

koleżanki i  kolegów radnych, którzy nie mogą być na obradach Komisji  o to żeby zapytać się

kolegów, którzy byli, a nie przedłużać obrad Sesji pytaniami. 

Radny,  Pan Stefan Rymer poruszył  kwestię  drogi  krajowej  nr  10  i  części,  która  przeszła  na

własność gminy. W związku z tym radny powiedział, że niektórzy mieszkańcy ulicy Bydgoskiej

proszą o rozważenie czy istnieje możliwość zlikwidowania ograniczeń 40 kilometrów od CPN-u w

kierunku Piły i od Piły w kierunku ulicy Bydgoskiej. Radny dodał, że wydaje się Jemu, że te znaki

stawiane były w momencie kiedy cały ruch odbywał się ulicą Bydgoską i wtedy był sens jak i

również zakaz wyprzedzania. Obecnie dane ograniczenie spowalnia ruch, który funkcjonuje i z 40

mogłoby być 50, a czy to będzie przestrzegane to od tego są inne służby, które będą kontrolowały

przestrzeganie  ograniczenia  prędkości.  Radny  dodał,  że  dla  Niego  nie  jest  argumentem to,  że

zwiększenie  prędkości  o  10  kilometrów  na  tych  odcinkach  ruchu  spowoduje  zagrożenie

bezpieczeństwa i stąd prośba rozważenia. Radny powiedział, że wie, że to nie leży w gestii tylko

Burmistrza lecz Komisji Bezpieczeństwa. Następnie radny powiedział, że kontynuując danej temat

drogi czy należałoby rozważyć zrobienie przejścia dla pieszych naprzeciw działu finansowego idąc

od sądu po lewej stronie. Radny uważa, że ruch nie jest tam duży żeby spowodowało to utrudnienia,

a koszt byłby tylko wymalowania ewentualnie pasów i postawienia dwóch znaków. Radny chciał

się  również  dowiedzieć  czy  Pani  Burmistrz  wie  jak  wygląda  sprawa  naprawy  chodnika  do

Polanowa. Czy został wyłoniony wykonawca oraz termin realizacji zadania.

Odpowiadając,  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  dwie  pierwsze  sprawy  to
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porozmawia z Panem Stawiszyńskim, który opracowuje dla gminy organizację ruchu. Jeżeli chodzi

o ograniczenie 40 kilometrów przy stacji paliw to Pan Stawiszyński był przeciwny zwiększeniu

prędkości  w danym miejscu,  ale  można  jeszcze  raz  zapytać  żeby to  drugi  raz  rozważył.  Pani

Burmistrz  wyjaśniła,  że  organizację  ruchu przedkłada  się  do  Starosty do  zaopiniowania,  a  Oni

wydają opinię po uzyskaniu opinii od Policji i jeżeli akceptują to można je wdrożyć. Jeżeli chodzi o

przejście  ulicą  do  Sądu  jest  warte  rozważenia.  W związku  z  naprawą  chodnika  do  Polanowa

opracowane zostało porozumienie z Powiatem i czekamy na zwrot podpisanego dokumentu, a czy

mają  wyłonionego  wykonawcę  to  Pani  Burmistrz  nie  jest  w  stanie  w  danym  momencie

odpowiedzieć. Dopyta się i udzieli na dany temat  informacji. 

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że właściwym organem jest Komisja czy uwzględni czy

nie, a nie projektant, który na życzenie Pani Burmistrz jako zleceniodawcy ma zrobić to co się każe

zrobić. Tak należy postawić sprawę i nie byłoby potrzeby całego systemu uzgadniania.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że zgadza się z wypowiedzią radnego lecz żeby zrobić

to fachowo posługuje się umiejętnościami Pana Stawiszyńskiego i mówi tylko o Jego sugestiach, a

jeżeli będzie coś wymagane to On to przygotuje tak jak tego chcemy. Kwestia tego czy będzie to

uzgodnione przez Starostę oraz inne służby.

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że chyba ten wniosek nie musi być przegłosowany przez

Radę ponieważ jest  to  w gestii  Pani  Burmistrz  i  dlatego nie  stawiał  tego radny jako formalny

wniosek.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że w Osieku nad Notecią za Skansenem przed mostem jest

kilka odkrytych studzienek, które stwarzają zagrożenie.

Odpowiadając Pani Burmistrz podziękowała za zwrócenie uwagi ale dziwi się ponieważ tydzień

temu jeździła tymi drogami oglądając je i tego nie było więc jest to świeża sprawa.

Radny, Pan Leszek Malczewski przypomniał o otwarciu świetlicy w Dobrzyniewie i zaprosił na

jutro na godzinę 15.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku przypomniał radnym o odebraniu materiałów z

wykonania budżetu oraz dodał, że kolejna Sesja odbędzie się dnia 27 czerwca o godzinie 12.00.

Ad. 19    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15.50 Przewodniczący

Rady zamknął XLIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:

23



Dagmara Kuś

podinsp. ds. obsługi rady gminy
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